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Vragen van het lid Leijten (SP) aan de Minister van Volksgezondheid, Welzijn 
en Sport over het bericht «Zwerven door de zorg» (ingezonden 25 juni 2015). 

Vraag 1
Kunt u reageren op het voorstel van straatdokter Slockers in zijn column 
«Zwerven door de zorg»?1 

Vraag 2
Waarom is het recht op een basisverzekering mede gekoppeld aan een 
briefadres/postadres, of is dit niet zo, en wordt er geschermd met regels die 
minder streng zijn?2 

Vraag 3
Hoe verhoudt het moeten hebben van een briefadres/postadres zich tot de 
verzekeringsplicht die in de Zorgverzekeringswet is opgenomen voor burgers, 
alsmede met de acceptatieplicht voor zorgverzekeraars om mensen te 
verzekeren? 

Vraag 4
Is de eis om een briefadres/postadres te hebben niet een handige manier om 
kwetsbare mensen uit de verzekering te weren? Kunt u uw antwoord 
toelichten? 

Vraag 5
Is bekend waarom mensen onverzekerd zijn of raken? Bent u bereid dit uit te 
zoeken, om maatregelen te treffen om te voorkomen dat mensen hun 
zorgverzekering verliezen? 

Vraag 6
Behoren mensen die hun premie niet kunnen betalen niet automatisch in het 
«wanbetalersregime» van het Zorginstituut Nederland te vallen? Kunt u 
uitleggen waarom deze onverzekerden daar niet onder vallen? 

1 http://medischcontact.artsennet.nl/Opinie/Blogs/Blogbericht/149996/Zwerven-door-de-zorg-
Marcel-Slocker

2 Aanhangsel Handelingen, vergaderjaar 2014–2015, nr. 1762
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Vraag 7
Bent u bereid het burgerservicenummer voldoende te maken voor het 
verzekeringsrecht, ten einde te voorkomen dat mensen na hun vaste 
verblijfplaats ook hun zorgverzekering verliezen? 

Vraag 8
Erkent u dat juist mensen zonder vaste woon- of verblijfplaats extra kwets-
baar zijn voor gezondheidsproblemen, en dat het funest is als zij geen zorg 
kunnen krijgen omdat zij onverzekerd zijn? Waarom staat u toe dat dit 
gebeurt? 

Vraag 9
Erkent u dat de stelling dat mensen altijd medisch noodzakelijke zorg krijgen 
niet waar gemaakt wordt door de huidige problematiek van onverzekerden? 
Kunt u uw antwoord toelichten? 

Vraag 10
Erkent u tevens dat het schrijnend is dat zorgverzekeraars vele miljoenen 
euro’s aan reclame-uitingen uitgeven, maar blijkbaar te beroerd zijn mensen 
zonder verblijfplaats als verzekerde in te schrijven? Komt dit omdat deze 
mensen hoe dan ook te hoge schadelast hebben, en daarmee een voorspel-
bare verliespost voor de verzekeraars zijn? 

Vraag 11
Welke ziekenhuizen, ggz-instellingen, huisartsen en andere zorginstellingen 
weigeren mensen zorg als ze onverzekerd zijn? Bent u bereid dit te onderzoe-
ken? Zo nee, waarom niet? 

Vraag 12
Waarom stelt u dat het ingewikkeld is te onderzoeken of zorginstellingen 
onverzekerden weigeren?3 Begrijpt u dat deze argumentatie overkomt als 
onwil? Kunt u uw antwoord toelichten? 

Vraag 13
Erkent u dat het uitblijven van landelijk onderzoek, overzicht en registratie 
leidt tot onvoldoende inzicht in de problematiek, mede omdat deze toch al 
mensen treft die «onzichtbaar» zijn voor de samenleving en instanties? Bent 
u alsnog bereid met een landelijke registratie te komen van de zorg voor 
mensen zonder woon- of verblijfplaats, alsmede onverzekerde mensen? 

Vraag 14
Wat vindt u er van dat de straatdokter «semistiekem» medicatie uitdeelt? Van 
hoeveel meer (straat)dokters heeft de Inspectie voor de Gezondheidszorg 
(IGZ) dit gemeld gekregen, en wanneer? 

Vraag 15
Is u door de IGZ gemeld dat er «illegale» verstrekking van medicatie 
plaatsvindt, omdat mensen onverzekerd zijn en dus elders niet terecht kunnen 
voor medisch noodzakelijke zorg? Zo ja, wat heeft u ondernomen na dit 
signaal? Zo nee, erkent u dat dit u gemeld had moeten worden? 

Vraag 16
Wat zou het gevolg zijn als de straatdokter in Havenzicht zijn illegale 
medicijnkast niet meer mag gebruiken?4 

Vraag 17
Wat gaat u ondernemen om zo snel mogelijk de gedoogde inzet van de 
illegale medicijnkast overbodig te maken? Kunt u uw antwoord toelichten? 

3 Aanhangsel Handelingen, vergaderjaar 2014–2015, nr. 1762
4 Nieuwsuur, 20 juni 2015
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Vraag 18
Welke andere signalen (dan via de straatdokters) heeft u het afgelopen jaar 
over problemen met onverzekerden ontvangen? Het klopt toch dat de Opvang 
Verwarde Personen in Den Haag openlijk er over spreekt dat een kwart van 
de mensen die bij hen binnenkomt via de politie onverzekerd is?5 Waarom 
zijn deze signalen niet eerder omgezet in actie? 

Vraag 19
Welke signalen hebben u (en uw ministerie) bereikt over andere groepen 
onverzekerden, zoals Europeanen of vluchtelingen, en de moeite om hen zorg 
te verlenen dan wel vergoed te krijgen? Kunt u de Kamer een overzicht sturen 
van het afgelopen jaar? 

Vraag 20
Klopt het dat mensen die uit detentie komen vaak onverzekerd zijn? Op welke 
wijze worden zij begeleid in het verkrijgen van de verplichte zorgverzekering?

5 Rondetafelgesprek over verwarde personen, gehouden in de Tweede Kamer op 18 mei 2015
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